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Sarvijoen Kyläyhdistys ry PÖYTÄKIRJA
Kylätoimikunnan kokous 9/2011
66340 SARVIJOKI 23.10.2011

Aika 27.09.2011 klo 18.06–20.17
Paikka Mökki, Sarvijoki 
Läsnä Veijo Mäki, puheenjohtaja Tuula Smeds, jäsen

Jaana Ala-Lahti, sihteeri Paavo Rätti, jäsen
Jaana Penttilä, jäsen Anna Liisa Jyrä, jäsen, poistui 19.56
Reijo Sarvela, jäsen Lassi Eskelinen, jäsen
Kirsi Mäki, jäsen Henry Penttilä, valtuutettu, saapui 18.24

Jaana Fors, jäsen, saapui 18.31

Poissa Kari Tamssi, jäsen
Sirpa Hill, jäsen
Arto Ihanamäki, Kolinan edustaja

1. Kokouksen avaus
Puheenjohtaja Veijo Mäki avasi kokouksen klo 18.06.

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus
Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi; 9 jäsentä paikalla.

3. Pöytäkirjantarkastajien valinta
Pöytäkirjantarkastajiksi ja ääntenlaskijoiksi valittiin yksimielisesti Tuula Smeds ja Kirsi Mäki.

4. Jätevesiasia
Keskusteltiin jätevesiasiasta. Päätettiin, että yleissuunnitelmaan tekoon suostutaan. Edelleen asiassa 
on paljon sellaisia asioita, joihin kyläyhdistys haluaisi mielipiteen puolueettomalta ja rehelliseltä 
asiantuntijalta. Päätettiin, että asiassa edetään aivan rauhassa ja jätetään hötkyily muille.

Omista kokemuksistaan jätevesiasioista kävi kyläyhdistyksen kokouksessa kertomassa Pitkämön 
jätevesiosuuskunnan puheenjohtaja Lasse Mukkala.
Pitkämössä oli jätevesiasiassa lähdetty liikkeelle kutsumalla kylän väki koolle yhteiseen jätevesi-
iltaaan, missä asiaa oli kyläläisille selvitetty. Liittyjiä osuuskuntaan tuli alkuvaiheessa 250. 
Loppujen lopuksi liittyjiä oli 180 ja per liittyjä hinnaksi tuli 10 000 euroa. Kaupungin avustusten 
jälkeen maksettavaksi yhdelle taloudelle jäi 4 500 euroa. Liittymismaksu kunnan järjestelmään on 
ollut 1 800 euroa. Mukkala kertoi myös, että pienituloiset saavat Aralta tukea.

Mukkalan mukaan kylän kannattaa pitää asiassa tarkasti puoliaan. Hän myös suositteli 
vaihtoehtona, että Sarvijoelta vedettäisiin linja Niemenkylässä olevaan kunnan putkeen, koska se 
olisi helpompaa kuin oman puhdistamon ylläpitäminen. Mukkala myös muistutti, että oman 
puhdistamon hoitajat on koulutettava työhönsä. Niemenkylää kohti rakentaminen todettiin kuitenkin 
lopulta aika haasteelliseksi toteutukseltaan, sillä putkea jouduttaisiin vetämään ylämäkeen. Mukkala 
myös huomautti, että sopimuksiin pitää muistaa laittaa mukaan maininta ”liittymismaksu on siirto- 
ja palautuskelpoinen”, jolloin ei tarvitse maksaa alv:ia.

Pitkämössä putki aiotaan Mukkalan mukaan siirtää mahdollisimman nopeasti kaupungin 
omistukseen. Tämä on kuitenkin vielä olettamus, sillä osuuskunta ei ole varma siitä, että kaupunki 
vastaanottaa putken. Mukkala epäili, että kaupunki kannustaa kyliä ja kyläläisiä tarttumaan työhön 
ja perustamaan jätevesiosuuskuntia sen vuoksi, että muuten työ ei koskaan valmistuisi.
Pitkämön jätevesiosuuskunnassa hinnoittelussa on pyritty siihen, että maksuilla saadaan jonkin 



verran myös rahaa toimintaan. Suurien maatilojen mahdollisuutta liittyä järjestelmään ei vielä 
tiedetä: Pitkämössä maatilojen tuvat ovat liittyneet viemäriin. Pitkämössä jätevesiputkesta on 
toteutettu mahdollisimman paljon vierrolla, paineella taas mahdollisimman vähän.
Mukkala jakoi kokouksessa kyläyhdistyksen käyttöön esimerkkejä muun muassa sopimuksista ja 
kokouskutsuista, joista Sarvijoellakin voitaisiin ottaa mallia. Kaupungin avustukset 
viemärijärjestelmiä kohtaan loppuvat tiettyyn määräpäivään mennessä, joten hankkeen toteuttamista 
ei kannattaisi lykätä kamalan myöhäiseksi. Mukkala suosittelikin, että asia hoidettaisiin Sarvijoella 
nyt kuntoon, sillä toista mahdollisuutta kaupungin tukemana ei luultavasti tule.

Kokouksessa pohdittiin myös vaihtoehtoa liittyä jätevesiasiassa maalahtelaisten joukkoon. 
Maalahden kanssa yhteistyön tekemistä puoltaisi se, että Niemenkylän putkistoon liittymistä on 
pidetty myös jätevesi-ihmisten toimesta utopistisena: viertoa ei voida tehdä sinne laisinkaan, sillä 
suunta on ylämäkeen. Lisäksi muistutettiin, ettei Murtoisten kylää haluta eikä voida unohtaa 
suunnitelmasta. Tärkeintä Mukkalan mielestä oli kuitenkin se, että homma laitettaisiin nyt alkuun ja 
yleissuunnitelma toteutettaisiin.

Suunnittelijaksi Mukkalan mukaan kannattaa valita mahdollisimman hyvä. Pitkämössä 
yleissuunnitelman teki Pöyry ja jatkosuunnitelman FCG. Kolmas mahdollinen suunnittelija olisi 
Ramboll. Tarjous pitää tehdä niin, ettei hinnasta tule ratkaisevinta tekijää. Huomioon tulee 
kuitenkin ottaa, että kylässä, missä on pitkät etäisyydet, kannattaa tehdä tarkat suunnitelmat, jotta 
tiedetään varmasti, mitä hanke tulee maksamaan. Edelleen painotettiin, että yleissuunnitelmassa 
tulee ottaa huomioon myös mahdollisuus liittyä Maalahteen, sillä se voisi olla logistisesti 
järkevämpää. Mukkala kehotti myös olemaan tarkkana tarjousten avaamisessa: saadut tarjoukset 
tulee avata yhdessä muiden kanssa kokouksessa, ei yksinänsä kotona. Vesiosakeyhtiön ja 
jätevesiasioiden yhdistämisestä ei Mukkalan mukaan tule ongelmaa.  

Naapurikunnista tiedettiin jätevesijärjestelmien osalta sen verran, että Ilmajoella kunta rakentaa 
pääviemärin itse joillekin kylille, mutta ei kaikkiin. Mukkala painotti, että jätevesiasian hoitaminen 
ei loppujen lopuksi ole kovin vaikeaa, kun homma vain on saatu käyntiin. Mukkala lupasi antaa 
jatkossakin apua jätevesasioissa (puh. 0400 866 326).
Kyläyhdistys totesi, että Mukkalan vierailu oli hyvä ja positiivinen asia ja selvensi tilannetta. 
Jätevesiasioiden eteenpäinviemiseksi päätettiin perustaa pientyöryhmä, johon kuuluvat Veijo Mäki, 
Reijo Sarvela ja Paavo Rätti.

5. Muut asiat
Jaana Fors oli selvittänyt, miten Sarvijoen vapaista vuokra-asunnoista saataisiin tietoa. Jurvan 
Vuokrakodit ja Kurikan kaupunki ovat luvanneet pitää kyläyhdistyksen ajan tasalla vapautuvista 
vuokra-asunnoista. Paavo Rätti toi kokoukseen terveisiä, että Sarvijoen jokialueen varrelle oli 
toivottu raivaustyötä. Kyläyhdistys ei voi ottaa asiaan kantaa, sillä kyse on maanomistajien haluista 
siivota omaa aluettaan.

6. Seuraava kokous
Seuraava kokous päätettiin pitää poikkeuksellisesti keskiviikkona 26.10.2011 klo 18. Paikka 
ilmoitetaan myöhemmin.

7. Kokouksen päättäminen
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.17.

______________________________________ ____________________________________
Veijo Mäki Jaana Ala-Lahti

______________________________________ ____________________________________
Kirsi Mäki Tuula Smeds


